

白羽帆

+86 15201730453 | 邮箱 yufan_bai@outlook.com | 上海



教育背景

伦敦政治经济学院 (LSE)	理学 (人类学) 硕士; 比较视角下的中国	2024.09-2025.12
• 核心课程: 比较视野下的中国、政治人类学、种族、种族主义与去殖民化的人类学研究路径		
同济大学 (双一流 985、211)	法学学士; 政治学与行政学 国际关系	2020.09-2024.07
• GPA: 4.58 / 5.0 (专业第三名)		
• 荣誉奖项: 2022、2023 年同济大学优秀本科生		
• 核心课程: 国际关系理论、外交学概论、国际组织与国际合作研究 (英文)、国际安全理论与实践		

实习经历

鄂尔多斯市人民政府外事办公室	实习生	2024.07-2024.09
• 外事接待: 参与 32 国驻华使节团、北非政党考察团等 6 批外宾接待, 协助行程对接与现场服务; 助力新能源新材料大会等筹备, 配合流程衔接与后勤保障; 协助库布其沙漠论坛筹办, 支撑活动推进		
• 现场支持: 负责外宾接待宴会、领导会晤前期筹备, 落实接送机与食宿协调以保障行程顺畅; 协助对接合作单位, 确保外事活动及会议高效推进; 提供随行翻译, 响应沟通需求并处理涉外突发事件		
• 信息整理: 收集外事活动相关信息, 梳理关键内容, 协助完成官方公众号内容刊发, 助力外事工作宣传		
上海琳方税务师事务所	实习生	2024.04-2024.05
• 税务合规协助: 为跨国企业客户提供专项服务, 协助处理税务申报全流程事务, 保障客户税务操作符合相关法规要求; 细致审查客户纳税申报表, 核对应纳税额准确性、税务登记完整性及纳税鉴定合规性, 规避税务风险		
• 档案管理: 负责维护跨国客户税务档案, 确保档案信息完整、准确, 为后续税务工作提供基础支撑		
联合国开发计划署 (UNDP) 中国代表处	项目助理	2023.01-2023.02
• 策略研究: 围绕可持续发展开展研究, 系统收集文献资料与现实案例, 撰写研究报告, 形成 7 篇专项成果 (含人权、政策等领域), 获得导师认可, 并为可持续发展研究提供参考		
鄂尔多斯市云东生态公司 (国企)	实习生	2022.07-2022.09
• 行政支持: 负责文件处理、会议协调等日常行政事务, 协助招聘, 配合简历初筛、面试安排及新员工入职手续		
• 沟通协作: 协调内部沟通与外部对接, 保障事务顺利推进; 组织员工团建, 增强团队凝聚力		

项目经历

二十国集团与全球治理研究项目	项目负责人	2023.01-2023.02
• 项目背景: 负责研究二十国集团和全球治理的形成与发展, 并探究其在全球治理中的价值与路径		
• 项目内容: 以新自由制度主义为理论抓手, 通过官方报告、文献检索梳理 G20 与全球治理历程, 分析其以改革国际货币政策等举措, 在经济治理、格局变革中促进国际新秩序与民主化的作用; 同时指出其缺乏监督强制力、忽视小国、议程窄等缺陷, 最终提出拓展合作、完善机制、提升发展中国家话语权的建议		
• 项目成果: 根据研究成果提出需持续发挥全球经济领域作用、拓展合作议程, 完善内部机制以提升效率与灵活性, 重视新兴市场国家作用; 明确未来 G20 将在全球治理中发挥更重要作用, 助力国际格局和平演进		
新时代中国海权发展的探索与战略转型项目	项目负责人	2023.06-2023.07
• 项目背景: 负责研究新时代中国海权功能扩展, 以南海海权战略转型为案例, 分析我国海权战略转型的动因、目标, 并对其发展要素展开评估		
• 项目内容: 聚焦发展海权的重要性及中国海权战略转型的紧迫性, 从政治、经济、军事、外交四维度分析新时代海权功能的运用与拓展; 剖析转型动因、目标, 评估内外部优劣势与机遇挑战, 结合改革开放以来南海海权战略变迁案例, 提出增强竞争意识、强化海上力量等转型路径		
• 项目成果: 研究得出经略海洋、建设海洋强国、构建“海洋命运共同体”是我国海权战略转型新思维, 该研究成果获得导师好评, 为后续海洋战略实践提供理论参考		

课外活动

同济大学脱口秀社	成员	2020.09-2021.09
• 日常事务推进: 参与社团日常事务推进, 涵盖活动筹备、成员沟通等基础工作, 同步协助社长开展招新, 配合完成宣传推广、报名咨询及新成员筛选, 助力社团吸纳新鲜力量		
• 活动支持: 对接笑果文化明确需求并号召报名, 组织参与者到场后协助分工, 推进场地布置、观众引导及酒水服务, 活动后报销路费助力后续合作		

技能/兴趣

语言能力: 雅思 7.5/9, CET-6; 1 年海外留学生活经历; 英语可作为工作语言

专业技能: MS Office 办公软件 (熟练掌握 Word, Excel, Powerpoint, Outlook); 数据分析 (基础掌握 Python)

兴趣爱好: 网球, 旅行, 阅读

研究报告: <https://pan.quark.cn/s/ec10ca3ecd76>

Yufan Bai

+86 15201730453 | E-mail: yufan_bai@outlook.com | Shanghai, China



Education

London School of Economics and Political Science (LSE)

London, United Kingdom

MSc in Anthropology; China in Comparative Perspective

2024.09-2025.12

- **Core Curriculum:** China in Comparative Perspective, Anthropology of Politics, The Anthropology of Kinship, Sex and Gender, Anthropological Approaches to Race, Racism, and Decolonisation

Tongji University (985,211)

Shanghai, China

Bachelor's Degree of Laws; Politics and Administration- International Relations

2020.09-2024.07

- **GPA:** 4.58 / 5.0 (Ranked third in the major)
- **Awards:** 2022 and 2023 Tongji University Outstanding Undergraduate
- **Core Curriculum:** Theory of Contemporary International Relations, Introduction to Diplomacy, Studies on International Organizations and International Cooperation, International Security Theory and Practice

INTERNSHIP EXPERIENCE

Foreign Affairs Office of Ordos Municipal People's Government

Ordos, China

Intern

2024.07-2024.09

- **Foreign affairs reception:** Participated in the reception of 6 batches of foreign guests, including delegations of 32 countries in China and North African political party delegations, and assisted in itinerary docking and on-site services; Assisted in the preparation of new energy and new materials conferences, and cooperated with process connection and logistical support; Assisted in the preparation of the 10th Kubuqi Desert Forum and supported the promotion of activities.
- **On-site support:** Coordinated the preliminary preparation of foreign guest reception banquets and leadership meetings, and implemented the coordination of airport pick-up and drop-off as well as food and accommodation to ensure a smooth itinerary; assisted in docking with cooperative units to ensure the efficient progress of foreign affairs activities and meetings; provided on-the-go translations to respond to communication needs and handle foreign-related emergencies.
- **Organize and gather information:** Collected relevant information on foreign affairs activities, sorted out key content, assisted in completing the publication of official public account content, and helped publicize foreign affairs work.

Shanghai Linfang Tax Consultant Firm

Shanghai, China

Intern

2024.04-2024.05

- **Tax Compliance Assistance:** Provided special services for multinational enterprise customers, assisted in handling the whole process of tax declaration, and ensured that customers' tax operations complied with relevant laws and regulations. Carefully reviewed customer tax returns, checked the accuracy of tax payable, tax registration completeness and tax appraisal compliance, and avoided tax risks.
- **File management:** Maintained the tax files of multinational customers, ensured that the file information was complete and accurate, and provided basic support for subsequent tax work.

United Nations Development Programme (UNDP) China Representative Office

Beijing, China

Project Assistant

2023.01-2023.02

- **Strategy Research:** Carried out research on sustainable development, systematically collected literature and real cases, wrote research reports, produced 7 policy-oriented research briefs on human rights and sustainable development, recognized by supervisors.

Ordos Yundong Ecological Company (State-owned Enterprise)

Ordos, China

Intern

2022.07-2022.09

- **Administrative support:** Managed daily administrative affairs such as document processing and meeting coordination, assisted in recruitment, coordinated with resume screening, interview arrangements, and new employee onboarding procedures.
- **Communication and collaboration:** Coordinated internal communication and external docking to ensure the smooth progress of affairs; organized employee team building to enhance team cohesion.

PROJECT EXPERIENCE

G20 and Global Governance Research Project

Shanghai, China

Project Leader

2023.01-2023.02

- **Project Background:** Was responsible for studying the formation and development of the G20 and global governance, and explored their values and paths in global governance.
- **Project Content:** Taking neoliberal institutionalism as the theoretical starting point, this paper sorted out the G20 and global governance processes through official reports and literature searches, analyzed its role in global governance through measures such as reforming international monetary policies, and its role in promoting the new international order and democratization in economic governance and structural transformation. At the same time, it pointed out its shortcomings, such as a lack of supervision and coercive power, ignoring small countries, and a narrow agenda, and finally put forward suggestions for expanding cooperation, improving mechanisms, and enhancing the voice of developing countries.
- **Project Results:** According to the research results, it was necessary to continue to play the role of the global economy, expand the cooperation agenda, improve internal mechanisms to enhance efficiency and flexibility, and pay attention to the role of emerging market countries. It was believed that the G20 would play a more significant role in global governance in the future and contribute to the peaceful evolution of the international landscape.

Exploration and strategic transformation project of China's sea power development in the new era

Shanghai, China

Project Leader

2023.06-2023.07

- **Project Background:** Was responsible for studying the expansion of China's sea power function in the new era, took the strategic transformation of sea power in the South China Sea as a case, analyzed the motivation and goals of our country's strategic transformation of sea power, and evaluated its development factors.
- **Project Content:** Focused on the importance of developing sea power and the urgency of China's sea power strategic transformation, analyzed the application and expansion of sea power functions in the new era from the four dimensions of politics, economy, military and diplomacy, examined the motivations and goals of the transformation, assessed internal and external advantages, disadvantages, opportunities and challenges, and put forward transformation paths such as enhancing competitive awareness and strengthening maritime capabilities by combining the case of sea power strategic changes in the South China Sea since the reform and opening up.
- **Project Results:** The research concluded that managing the ocean, building a naval power, and building a "community with a shared future for the ocean" were new ideas for the strategic transformation of China's sea power, and the research results had been well received by the mentors and provided a theoretical reference for subsequent strategic practice.

EXTRACURRICULAR ACTIVITIES

Tongji University Talk Show Club

Shanghai, China

Member

2020.09-2021.09

- **Daily affairs promotion:** Participated in the promotion of the club's daily affairs, covering basic work such as event preparation and member communication, and simultaneously assisted the president in recruiting new members, cooperated with the completion of publicity and promotion, registration consultation and new member screening, and helped the club absorb fresh forces.
- **Activity support:** Connected with Xiaoguo Culture Company to clarify the needs and call for registration, organized participants to assist in the division of labour after they arrived at the venue, promoted venue layout, audience guidance and beverage services, and reimbursed travel expenses after the event to help with follow-up cooperation.

SKILLS / INTERESTS

Language: IELTS 7.5/ 9, CET-6; 1 year of study abroad life experience; English is available as a working language

Skills: MS Office Suite (Word, Excel, PowerPoint), Outlook, Data Analysis (Basic Mastery of Python)

Interests: Tennis, travelling, reading

Research Report: <https://pan.quark.cn/s/ec10ca3ecd76>